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3
Beste SVS’er,

Daar zijn we weer. De derde en een-na-laatste KMK van 2021-2022 is 
gearriveerd! Dit blok is met een sneltreinvaart voorbij gegaan met een 
hoop ups en downs. We hadden een hele hoop leuke activiteiten, waarna 
vaak jammer genoeg corona zich weer even liet zien. Maar ja, zoals Gabe 
ooit zei: “#mindfullnessiszo2020”. Gelukkig houden we in de KMK 
alleen de leuke momenten bij, waardoor we de minder goede momenten 
sneller vergeten :). In deze KMK komen zoals altijd weer de activiteiten 
terug van afgelopen blok; denk aan de potluck en het feest met 4 andere 
verenigingen, de karaoke en de kalligrafie- en schilderworkshop. Ook 
komt de SYTYCC weer terug, met als laatste koppel: Lyzanne en Yaru!
Verder hebben we gekeken hoe het er in het Lipsius en het Vrieshof 
gebouw eigenlijk aan toe is met de 風水 en heeft de TaTanukiKi (de 
krant van Tanuki!) ons weer een mooi artikel gegund over een wedstrijd 
tussen sojasauzen. Daarnaast zijn er ook weer informatievere artikelen 
te vinden in deze KMK, zoals online hulpmiddelen om Chinees te leren, 
het plat-isme en een recensie over de Roman van de Drie Koninkrijken. 
Als afsluiter staan weer de beste quotes en foto’s op je te wachten, samen 
met natuurlijk weer een Gaberij!
Geniet dus even lekker van deze KMK, want voordat je het weet, is het 
jaar alweer voorbij en zitten we weer in de tentamenperiodes. Daarnaast 
wil ik Sushmita en mijn mede-bestuursleden bedanken voor de hulp die 
ze mij hebben geboden toen ik in een zwaardere tijd zat. Bedankt <3!

Veel liefs,

Lianne Ros
Commissaris Communicatie 2021-2022

Redactioneel



4 SVS-activeitenoverzicht
CEP 3  29 januari - 1 februari
Met het derde CEP-evenement vierden we Lunar New Year! We wisselden op 
WhatsApp meteen al cultuurelementen uit door onze Chinese vrienden een da-
tumprikker met typisch Nederlandse stiptheid in te laten vullen, en op de dag 
zelf gingen we meteen aan de slag met rode envelopjes en lantaarns vouwen van 
papier. Bij het Chinese nieuwjaarsgala dat op de achtergrond afgespeeld werd 
kregen we bovendien uitgebreide uitleg van 
onze host, wat enorm interessant was! Tot 
slot gingen we dumplings vouwen, waarbij 
we hard hebben gelachen om ons gedeelde 
gebrek aan talent daarvoor, maar in ieder ge-
val waren ze Fēicháng hàochī. Tijdens CEP 3 
hebben we weer nieuwe vrienden gemaakt 
en veel kennis opgedaan; bedankt Commissie 
Extern! <3

Danique Nederveen

Discord Drinkavond 11 februari
Beste lezer: de avond startte in onze vertrouwde Chinastudies Discord server. 
In channel 1 kwamen SVS’ers van alle jaarlagen en vrienden van SVS van overal 
in Nederland (zelfs vanuit de trein) bijeen. Onder leiding van spelleider Maarten 
begonnen de 22 spelers met een gezamenlijk spel ‘Drinking with Friends’, een 
soort van volwassen Ganzenborden. De dranken, waaronder vodka, wijn, bier, 
bacardi, fris en water werden genuttigd alsof de dorst niet gelest kon worden. 
Doordat het met zo’n grote groep moeilijk was om alles bij te houden, is de 
groep in tweeën gesplitst. De groep 
in channel 2 heeft daarna nog gepico-
lo’d en karaoke gezongen. 

Lyzanne Tros 
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SVS-Diner 17 februari

We waren weer tài è le, dus we gin-
gen naar Tai Wu voor ons tweede 
SVS diner dit jaar. Daar hebben we 
genoten van de authentieke Chi-
nees-Kantonese keuken. We verza-
melden op Leiden Centraal en gin-
gen met z’n allen hongerig op reis 
naar Rotterdam Centraal. Na een 
korte wandeling konden we al aan 

tafel; een draaiende uiteraard! Daarop werden er weer heerlijke gerechten uitge-
stald waar we van hebben genoten, samen met een gratis drankje van de vereni-
ging. De tijd vloog voorbij en we gingen allemaal wel gevoed weer naar huis na 
een erg gezellige avond. 

Coen van Overdam

Schilder- en Kalligrafieworkshop 23 februari
Deze schilder- en kalligrafieworkshop was super leuk! Deze werd gegeven door 
twee docenten die gespecialiseerd waren in Chinese schilderkunst en traditio-
nele kalligrafie. In de eerste helft mochten we een omgeving schilderen van wa-
terlelies en goudvissen. We hoefden zelf niets voor te bereiden en konden ter 
plekke gebruikmaken van de spullen die de SVS en het Tulpenpaviljoen hadden 
voorbereid. Het was leuk om te zien hoe iedereen hun eigen schilderstijl had. In 
de tweede helft mochten we onze kalligrafie vaardigheden testen met water op 
een speciaal soort kalligrafie vel. 
Zo konden we eindeloos oefe-
nen. Uiteindelijk mochten we 
onze schilderijen mee naar huis 
nemen!~ Ik heb enorm genoten 
van dit evenement.

Yaru de Vries
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Tanuki X SVS-Diner 28 februari

Het is een soort traditie geworden 
dat we eens in het jaar samenwer-
ken met Tanuki, de studiever-
eniging voor Japan- en Koreas-
tudies. Dit jaar heb ik samen met 
het Tanuki-bestuur gekeken waar 
SVS’ers echt op zaten te wachten. 
Op 28 februari gingen we daarom 
als activiteit samen met Tanuki uit 
eten in een authentiek Koreaans 

restaurant! 
Het restaurant is van een Koreaanse eigenaar die maar een beetje Engels spreekt. 
Gelukkig waren er genoeg Koreastudies studenten om te helpen communiceren. 
Het was een fantastische avond met klassiek Koreaanse gerechten: vlees op de 
KBBQ, japchae, kimchi jjigae… Daarnaast werd er genoeg soju en makgeolli 
geschonken.
Het was geweldig om te spreken met studenten van andere studies en samen onze 
buikjes rond te eten.

Shandy Ng 

SVS feest en potluck 2 maart
Op woensdag 2 maart was het tijd voor het tweede SVS feest van dit collegejaar. 
Dit keer werd het feest georganiseerd samen met een aantal andere verenigingen, 
namelijk de studieverenigingen van de opleidingen Duits, Italiaans, Japans, Ko-
reaans en taalwetenschap. Om te zorgen voor nog meer goede vibes, was er dit 
keer niet alleen een feestje, maar ook een potluck! 
 
“Escapisme en escapades, dronken ballades en bomvolle drankvaten: dit alles 
kwam tezamen bij de potluck en de daaropvolgende assemblage, waar we geno-
ten van het bruisende bier en het amicale aromaatje. Na het verorberen van het 
vele vlees, de vis en de voor vegetariërs voorbereide versnaperingen, savoureer-
den de SVS’ers samen met studieverenigingen S!MP, Tanuki, TWIST en Le Tre 



7
Corone de zoete nectar der jeugdigheid, en ademden wij te midden van dit diver-
se gezelschap, verenigd door gedeelde gein, de met plezier bezwangerde lucht in. 
Voor ons brengen avonden als deze de essentie van het leven dichterbij het hart, 
en herinnert de volgende morgen ons aan de vergankelijkheid van onze jeugdige 
jaren. 
 Het feest vond plaats in ‘De Eeuwige Student’, wat een prima locatie is om jezelf 
flink vol te gieten met alcohol, en zo dachten meer mensen erover. Het was een 
goede avond met veel dansjes en drankjes. De mix van studieverenigingen was 
een goede kans om eens met wat leuke nieuwe mensen te babbelen en tegelijker-
tijd waren er een hoop bekende gezichten door de grote vertegenwoordiging van 
de SVS. De muziek was weliswaar aan de matige kant (als je het mij vraagt), maar 
door de dronken staat waarin ie-
dereen verkeerde, maakte dat 
uiteindelijk helemaal niks uit. 
Vele mensen hebben deze avond 
gekotst en nog veel meer mensen 
hebben deze avond corona opge-
lopen. Al met al een fantastische 
uitgaansavond dus!

Eline Raukema

SVS Career Days 2022 2,3 en 4 maart
Commissie Extern heeft dit jaar weer de Career Days georganiseerd. Dit is een 
event van drie dagen waarin wij als studenten leren over werken in ons vakge-
bied. Elke dag waren er meerdere voorlichtingen en op de eerste dag waren 
deze voorlichtingen online. Deze waren leerzaam en hebben het goede voorbeeld 
gezet voor de andere dagen. De tweede dag hadden we fysieke voorlichtingen. 
Het was erg verrijkend om te horen hoe je met Chinastudies een carrière op kunt 
bouwen. Na de voorlichtingen was er ook nog een netwerkborrel en een diner!
Op de laatste dag van de SVS Career Days was er een zeer gevarieerd program-
ma! Diverse sprekers waren aanwezig om ons te vertellen over banen binnen de 
kunst, het bedrijfsleven, marketing, elektronica/robotica, vertaling/tolken en 
de overheid. Het was enerverend om verschillende verhalen te vernemen van 
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meerdere sinologen die allemaal een andere richting op zijn gegaan. Er is dus van 
alles mogelijk! Alle lezingen vonden plaats in Lipsius 005. Iedereen kon dus lek-
ker blijven zitten en bab-
belen met elkaar, onder 
het genot van thee, kof-
fie én koekjes! Na afloop 
was er nog een heerlijk 
diner en netwerkmo-
ment bij Very Italian 
Pizza.

Bart Wolterink en Thom 
van der Heide
Karaoke 9 maart
There’s a project starting tomorrow? Nee. There’s a fireee starting in myyy he-
aaart! We gingen helemaal los in de karaokekamers van Pavarotti hier in Leiden. 
We begonnen de avond met wat gratis drankjes en gingen toen naar de twee ka-
raokekamers. De roze en bloemige La Dolce Vita kamer en de sportieve tribune 
van de Juventus kamer gaven een heerlijk contrast. Bij voetbalwedstrijden zijn we 
wissels gewend en we konden de verleiding niet weerstaan om te wisselen naar 
de Temptation Island kamer waar we nog een tijdje hebben genoten voordat we 
na een paar uur weer allemaal met schorre kelen naar huis terugkeerden.

Coen van Overdam



9 Lipsius vs. Vrieshof Fengshui Showdown

Het is waarschijnlijk dat je weleens van Fengshui hebt gehoord. Het vindt zijn 
oorsprong in China. Daar volgen stadsplanners en architecten al zo’n 6000 jaar 
de Fengshui-principes.
Fengshui betekent letterlijk “wind en water”, 風水. De praktijk is gericht op het 
bevorderen van harmonie, levensenergie en geluk door middel van design.
Historisch gezien werd Fengshui op grote schaal gebruikt om infrastructuren 
zoals voorouderlijke graven, woonhuizen en landbouwvelden op een gunstige 
manier te positioneren om hun familie, land en bedrijven geluk te brengen. Te-
genwoordig is het gebruik van Fengshui nog steeds erg populair in de Aziatische 
architectuur, met veel beroemde architecten die Fengshui-meesters raadplegen 
om deze traditionele concepten in hun projecten op te nemen. 
Het is onwaarschijnlijk dat de architecten van het Lipsius en Vrieshof rekening 
hebben gehouden met Fengshui, maar het is nog steeds leuk om te kijken waar je 
elementen van deze traditionele vormgeving en levenswijze terug kan zien. 
Dit is de Lipsius vs. Vrieshof Fengshui Showdown!

Categorie 1: Geometrie
Vierkante en rechthoekige 
vormen hebben de voorkeur 
omdat deze vormen balans en 
harmonie bevorderen zodat de 
gewenste Qi dan beter door 
het gebouw kan stromen.
We zijn geneigd snel aan te 
nemen dat de Vrieshof meer 
geometrisch en symmetrisch is wanneer we denken aan de binnenplaats en haar 
vier gebouwen eromheen. Echter steken de gebouwen van Vrieshof 3 en 4 meer 
uit, met bij 4 nog een buiging waardoor het net niet mooi evenwichtig en sym-
metrisch is. Het Lipsius daarentegen heeft geen sterk uitpuilende elementen en is 
vrij gestroomlijnd en symmetrisch in de lengte. Het punt hier gaat naar Lipsius: 
1-0. 

Categorie 2: Rondingen
Gebouwen met gebogen elementen zouden positieve Qi constant kunnen laten 
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circuleren, waardoor een ruimte met hoge energie ontstaat. Deze hoge energie 
zou te hectisch kunnen zijn om in te leven, maar gelukkig zijn deze universitaire 
gebouwen niet bedoeld om in te wonen. De hoge energie zou hier de productivi-
teit en concentratie kunnen bevorderen. 
Wanneer we kijken naar de vormgeving van de twee gebouwen is de Vrieshof 
duidelijk meer curvy ;), en Lipsius is hoekiger en platter. We houden niet van 
bodyshaming maar Fengshui boeit dat niet. Verder snijden de scherpere hoeken 
van het Lipsius bij het dak door positieve Qi heen. Punt voor de Vrieshof: 1-1.

Categorie 3: Openheid
Open ruimtes in gebouwen 
zorgen voor een vrije stroming 
van wind. Dit nodigt meer 
positieve Qi uit. Het Lipsius 
is een vast en fors gebouw en 
laat niet veel wind door. De 
Vrieshof daarentegen heeft een 
open binnenplaats en doorlo-
pend balkon met veel ruimte 
dat wind doorlaat. De Vrieshof 
trekt hiermee meer positieve 

Qi aan dan het Lipsius. De schuine wanden van het Lipsius deflecteren juist de 
goede Qi die erop af stroomt. Nog een punt voor Vrieshof: 1-2.

Categorie 4: Elementen
De vijf elementen van Fengshui zijn: hout, vuur, aarde, metaal en water. Het 
Lipsius en Vrieshof zijn gescheiden door de Witte Singel rivier. De rivier stroomt 
langs de achterkant van het Lipsius gebouw, wat niet heel goed is, want dat zou 
kunnen betekenen dat voorspoed en welvaart juist van het gebouw wegstroomt. 
Als je Vrieshof en Lipsius vergelijkt bestaat het Lipsius uit meer metaal, kijk maar 
naar de roosters bij de ramen en op het dak. Verder ligt in deze vergelijking Lip-
sius ten oosten van Vrieshof en de Witte Singel. De richting van het oosten en 
metaal gaan erg slecht samen, want het oosten representeert hout wat staat voor 
gezondheid, en metaal snijdt hout. Wat de Vrieshof onderscheidt van het Lipsius 
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is dat het meer gebruik maakt van hout, bijvoorbeeld in het doorlopend balkon. 
Wat het element hout verder nog versterkt zijn zuilvormige vormen. Deze zijn 
erg prominent aan de buitenkant van de Vrieshof, zoals je hieronder kan zien. 
Weer een puntje voor Vrieshof dus: 1-3.
Conclusie

Als we kijken naar de vier categorieën die we net hebben behandeld blijkt dat 
de Vrieshof betere Fengshui heeft dan het Lipsius. Het heeft namelijk meer 
rondingen, meer openheid en het element hout past er beter in. Wel even een 
disclaimer: de wereld van Fengshui is ongelofelijk complex en er zullen zeker 
honderden dingen zijn die hier niet zijn besproken die de eindstand zou kunnen 
beïnvloeden. Maar ik heb hier nu niet meer tijd voor om het allemaal te bespre-
ken, ik moet vlug mijn bed verschuiven naar de andere kant van mijn kamer want 
er komt teveel negatieve energie vanaf… tot ziens!

Coen van Overdam



12SYTYCC 3
Welkom bij de derde So You Think You Can Cook! In deze editie is het laatste 
duo aan zet. De deelnemers zijn: Lyzanne, onze Penningmeester, en Yaru, Com-
missaris Extern!

De opdracht:
De verplichte ingrediënten zijn: enoki padden-
stoelen en vis. Deze combinatie is in West-Eu-
ropa een vreemde aangelegenheid, dus kunnen 
de deelnemers er een heerlijk gerecht mee ma-
ken?

Verslag en interview:
De jury werd geïnformeerd dat het tweetal zichzelf wilde uitdagen en de jury 
wilde imponeren door Sichuanese gekookte vis (水煮魚) te maken. Dat klonk 
veelbelovend! Als voorgerecht zouden we ook nog getrakteerd worden op dum-
plings met vulling van varkensvlees 豬肉三鮮餃子. 
Tijdens het koken creëerden beide dames een eigen kookhoekje: Yaru wisselde 
het marineren van de vis af met de wacht houden bij de dumplings en Lyzanne 
richtte zich tot het snijden van de vele groenten die in het gerecht zouden belan-
den. Toch zorgde de opgezette muziek (en het overstemmen daarvan) voor een 

gevoel van saamhorigheid. Er moest immers 
besproken worden wat er met sommige in-
grediënten gedaan moest worden en wat er 
ook alweer in het recept stond. 

Jury: “Waarom heb je eigenlijk Chinastudies 
als hoofdrichting gekozen?”

Y: “Omdat ik geadopteerd ben en met de Neder-
landse cultuur ben opgegroeid. Ik voel altijd een beetje van “waar kom ik nou vandaan?” 
Toen ging ik kijken in Leiden. Ik heb getwijfeld tussen Japan- en Chinastudies, maar uit-
eindelijk Chinastudies gekozen om meer over mijn roots te weten te komen.”

L: “Ik ben een echte bèta-girl; ik ben alle bèta-studies afgegaan maar het klikte elke keer 
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niet. Dus ben ik teruggegaan naar wat ik, toen ik jong was, leuk vond. Toen ik 12 was, 
mocht ik kiezen waar we op vakantie gingen. Toen koos ik China.” 

Zoals wel vaker het geval is in de Chinese keuken, was het kookproces een kwes-
tie van veel voorbereiding tegenover een relatief kort moment van actie in de 
pan. Het was leuk om de dames op dit moment samen te zien komen en de soep 
wat liefde te geven. 
Op een gegeven moment waren de dumplings klaar, waarop de eerste gang ge-
serveerd kon worden. Het toevoegen van knoflook in de dip van sojasaus en azijn 
zorgde voor een goede pit.  

Jury: “Wat is jullie leukste herinnering samen?”

Y: “Wat ik een leuke herinnering vind van Lyzanne is een CoBo waar Lyzanne in een witte 
jurk brassers tegenhield, op de grond lag, het niet 
uitmaakte hoe ze eruitzag en ze iedereen probeerde 
tegen te houden. Dat vond ik echt heel grappig.”

L: “Mijn leukste herinnering aan Yaru… Hmm, wat 
moeilijk! Deze SYTYCC is een leuke herinnering! 
Wij doen met z’n tweeën eigenlijk niet veel tot nu 
toe. Yaru is een topvrouw, ik zou meer met haar wil-
len doen. Elk bestuursmoment dat ik heb met Yaru is 
erg leuk!”

Y: “Ze heeft gelijk, door bestuur zijn we samengeko-
men en hebben we het heel leuk met elkaar.”

Jury: ”Wat is een rare voedselcombinatie die echt werkt?” 

Y: “Pindakaas met banaan? Sommigen mensen vind het wel lekker, anderen niet.”

L: “Ik drink soms augurkensap. Op bepaalde momenten heb ik daar soms trek in. Ik doe 
ook soms augurkensap in mijn wodka. Dat is heel Russisch. Meestal doe je gewoon koude 
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wodka en dan neem je een halve augurk. Maar soms doe ik ook gewoon augurkensap in mijn 
wodka.” 

Toen de soep lang genoeg gegaard had, was het eindelijk zo ver: 開飯了!
De pan werd als pronkstuk midden op tafel in de woonkamer gezet en terecht 
ook. De presentatie was bijna als in een restaurant met ook de nodige garnering 
en bijgerechtjes én uiteraard 
jasmijnthee. Het was een feest 
voor minstens drie zintuigen. 
De soep werd met rijst geser-
veerd. 
Naast de verplichte vis en eno-
ki was er genoeg ander lekkers 
te vinden in de soep: verschil-
lende soorten paddenstoelen, 
groenten en tofu waren in de 
felrode bouillon verdwenen.

Om af en toe de tong rust te geven van de málà, had het duo gezuurde komkom-
mers geserveerd. Er was een wat zoetere en een wat zuurdere variant. Om de 
twee uit elkaar te houden was de zoetere versie in slierten gesneden en de zuur-
dere in blokjes. Erg slim!

Als kers op de tiramisu toverde het duo na de maaltijd voor iedere tafelgast een 
royale portie huisgemaakte tiramisu tevoorschijn. Blijkbaar hoefde de tiramisu 
alleen uit de koelkast gehaald te worden; deze stond immers al sinds zeven uur ‘s 
ochtends op te stijven! Wat een toewijding! De niet al te zoete melkthee tiramisu 
was een aangename verrassing. 

Al met al hebben we ons deze avond tonnetje rond gegeten, veel gekletst en veel 
gelachen! 

Beoordeling:
Smaak → 8/10 punten
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De dumplings waren prima. 
De vis en enoki waren goed van 
structuur. De enoki paste goed in 
de soep. Alle ingrediënten waren 
goed gekookt. 
De tiramisu met melkthee was 
niet al te zoet, maar viel wel 
zwaar.
    
Originaliteit / creativiteit → 3/5 punten
Gember werd geraspt met een (citroen)rasp en de melkthee als basis voor de 
tiramisu was een leuke vinding. 
    
Presentatie & tijdsduur → 3/5 punten
De 餃子 werden op mooie schaaltjes opgediend met een bakje saus in het mid-
den. 真的好看啊! De presentatie van de tiramisu was … Naja, het was lekker 
:P
De lange bereidingstijd (± 2 uur) van dit gerecht zat vooral in het wassen en 
snijden van de groenten en vis. Er waren wel al wat voorbereidingen getroffen, 
wat tijd scheelde.

Budget & samenwerking → 4/5 punten
Beide deelnemers proefden het eten om de smaak te controleren en beslissingen 
werden over het algemeen snel gemaakt. 
De deelnemers vonden terecht dat de complexe aard van de Chinese keukens er 
in dit geval voor zorgde dat een instant soepbasis gebruiken een betere optie was 
dan alle smaakmakers los te kopen.
    
(Bonus → 3/3 punten)
Drie lekkere gangen, een volledige maaltijd, nomnomnom. 

Totaal: 21 punten. Een welverdiende score. Mooi gedaan, Lyzanne en Yaru! 

Dilemma’s
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“Elke spin die je ziet, moet je opeten, of elke lantaarnpaal waar je langsloopt, 
moet je innig knuffelen.”

Beiden: “De spin.”
Y: “Je kan spinnen frituren! Weet je wel hoeveel lantaarnpalen er zijn?”
L: “Stel je voor, ik ga hier naar het station. Hoeveel palen moet ik knuffelen?”
Y: “Letterlijk. Weet je hoelang het duurt om naar school te komen? En heb je de grachten 
van Leiden gezien? Iedere vijf meter staat er een lantaarnpaal!”
L: “Spinnen zijn ook extra proteïnen.”
Y: “Spinnen is denk ik meer convenient voor je dagelijks leven.”

“Trouwen of niet?”
Beiden: “Ja. Dat is geen dilemma, maar een keuze.”
L: “Trouwen, voor staat en kerk.”
Y: “Ik wil trouwen, omdat ik een feest wil en een bruidsjurk aan wil… Maar ook omdat ik 
van diegene houd!”

“Iedere keer voordat je echt mag poepen, moet je eerst spijkerpoepen of je kunt 
alleen eten als het door iemand in je mond wordt gesjoeld.”

Y: “Het sjoelen misschien puur voor de memes, maar het spijkerpoepen is niet zo erg.”
L: “Het is ook heel goed voor je postuur, squatten. En je moet goed in controle blijven. Het 
enige wat je extra mee moet nemen, is een spijker aan een touw, want je kan in alles een 
spijker poepen.”
Y: “Gesjoeld eten is één keer grappig, maar elke keer als je moet eten… Nee, echt vreselijk. 
Je tanden gaan kapot!”

Bart Wolterink, Enrico Tuijp en Sushmita Manraj





18Online Chinees leren
Vind je de stof van de lessen Chinees niet interessant genoeg? Of heb je al zó veel 
karakters lopen stampen dat je door de strepen de karakters niet meer ziet? Mis-
schien kun je op andere manieren je Chinees verbeteren. Velen van ons brengen 
dagelijks uren achter een scherm door. Laat dit een uitkomst bieden! Hieronder 
deel ik wat educatieve en/of vermakelijke inhoud waarmee jij je Mandarijn onli-
ne kan bijhouden. 

Instagram:
Op Instagram zijn er veel profielen die reclame maken voor hun lesmethodes 
die je bijvoorbeeld voorbereiden op een HSK-toets. Allemaal hebben ze een 
net andere aanpak:
• @chinesezerotohero met voorbeelden uit Chinese shows 
• @hsklevel voor karakter-en woordkennis in zowel traditioneel als vereen-

voudigd Chinees
• @unconventional_chinese met grappige verhalen 
• @eazymandarinlican die wat sneller spreekt
• @chillingchinese voor al je ‘hoe zeg je X in het Chinees’-vragen
• @learnchinesewithun met hele scènes uit films en series
• @chineseteacher_fiona met af en toe een soort vlogs vanuit China

@mandarinexpert_official
Op dit profiel breid je je kennis over Chinese grammaticapatronen en idiomen 
uit. Ook woordenschat leer je hier, met genoeg voorbeeldzinnen. In de bio 
staat ook een link naar hun blog met lesmateriaal.
 @yiqihanzi
Wil je meer te weten komen over Chinese radicalen en de opbouw van bepaal-
de karakters? Dan is dit profiel aan te raden.

@naughtychinese
It’s in the name… Voor alle 18+ woordenschat die je (n)ooit nodig gaat heb-
ben.
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Bonus: @richkids_english_police
Heb je een (te verantwoorden) leerpauze nodig? Dit profiel biedt een verza-
meling van situaties waarin de plank is misgeslagen bij vertalingen van en naar 
Chinees. 

Veel profielen op Instagram volgen elkaar ook. Dus als je op zoek bent naar nog 
meer bronnen, kijk dan zeker welke accounts jouw favoriete profiel zelf volgt! 

YouTube: 
Educatief:
Shuoshuo Chinese 说
说中文

Deze docent behandelt 
grammatica, uitdruk-
kingen en woorden-
schat. Op dit kanaal 
worden vereenvoudig-
de karakters gebruikt.

Down to earth Chinese

Op dit kanaal leer je 
Chinees wat je niet zo 
snel in de boeken tegen-
komt, zoals (internet)
uitdrukkingen of trendy 
woorden. 

Grace Mandarin Chinese

Deze Taiwanese student 
maakt video’s over Man-
darijn met soms ook een 
meer taalkundige insteek. 
De karakters zijn in het 
traditioneel en vereenvou-
digd! 
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Entertainment: 
哈哈台 HahaTai en 
融融歷險記Ben’s Adventure 

Deze Taiwanese kanalen raad ik degenen 
aan bij wie Taiwan(ees) een speciaal plek-
je in het hart heeft. 
HahaTai laat straatinterviews zien met lo-
kale inwoners. 
Ben’s Adventure is een kanaal met reis-
vlogs.  
Beide leuke kanalen, maar wees niet bang 
om af en toe Taiwanese slang of 台语 te 
horen!

田园时光美食 en 
小高姐的 Magic Ingredients 

Dit zijn twee kanalen waarop re-
cepten gedeeld worden.
De video’s van 田園老師 hebben 
helaas geen Engelse ondertiteling, 
maar zodra je enkele kooktermen 
vaak genoeg hebt gehoord, is het 
Chinees goed te volgen!  

Kevin in Shanghai 

Op Kevins kanaal vind je verhalen en dis-
cussies, sketches en entertainment.  

Bonus: Blondie in China 

Dit kanaal is Australisch, dus dit 
is een beetje valsspelen, maar het 
biedt een laagdrempelige inkijk in 
China. En er komt ook gesproken 
Chinees voorbij!

 
Hiernaast staan er op YouTube natuurlijk genoeg Chineestalige series. Enkele 
bekende te vinden op YouTube zijn: 我们恋爱吧、以家人之名 en 九州缥
缈录. Tip: eerdergenoemde @chinesezerotohero heeft ook een website. Hierop 
kun je gemakkelijk vinden welke series er op YouTube gratis te zien zijn, inclusief 
ondertiteling.  
Tenslotte kon ik op TikTok niet makkelijk studiemateriaal vinden, maar daar 
staan waarschijnlijk ook genoeg handige video’s. Succes met online Chinees le-
ren! 

Enrico Tuijp



21 Het Plat-isme (躺平主義)
Je bent vele lange dagen 
aan het werk en je voelt 
langzaam dat de stress zich 
opbouwt. Je blijft volhou-
den en je hoopt dat je kunt 
doorzetten, zodat je later 
gegarandeerd succesvol zal 
zijn. Is dit het waard? Is het 
niet beter om ‘gewoontjes’ 
te leven en het rustig aan te 
nemen? Langzamerhand groeit je verlangen om plat te liggen…
Het Plat-isme, oftewel tǎngpíng zhǔyì (躺平主义), is een ideologie die aanmoe-
digt om een laissez-faire van het leven te omarmen. Men moet alleen het absolute 
minimum doen om rond te komen en streven naar niets anders dan wat absoluut 
essentieel is voor diens overleving. Zo min mogelijk consumeren, geen kinderen 
voortbrengen, niet trouwen en zo min mogelijk bezittingen hebben, zijn hierbij 
daarom ook de belangrijkste regels.

Waarom willen Chinezen platliggen? In China bestaat het Plat-isme al vele jaren, 
maar de populariteit nam in 2021 nog behoorlijk toe. Tijdens de pandemie waren 
vele levens (als het ware) op pauze gezet en kon men hun prioriteiten herzien. 
Eén van hen had op Baidu Tieba het bericht “Platliggen is gerechtigheid” gepost, 
waarin hij platliggen verdedigde. De post ging heel snel viraal en velen waren het 
met hem eens, maar het werd al na een paar weken gecensureerd…

Waarom was(/is) er zo veel steun hiervoor? De voornaamste redenen om plat te 
liggen zijn: (1) de demografische crisis, (2) de werkcultuur, (3) de grote sociale 
ongelijkheid en (4) de druk om jezelf aan waarden te houden.
In China is er sprake van een demografische crisis. Er is een heel laag geboortecij-
fer en een groeiende groep ouderen. De vergrijzing is ernstig en zal steeds groter 
worden. De kleine groep werkenden zal steeds langere uren moeten werken om 
de grote groep gepensioneerden te kunnen onderhouden.

De snelle groei van de kosten van vaste lasten t.o.v. het gemiddelde inkomen, 
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gooit nog meer roet in het eten. Men moet dan nóg meer werken om ook zichzelf 
te kunnen onderhouden. Zo wordt de “996-werkcultuur” nog steeds aangehou-
den, terwijl het al illegaal is verklaard.
De druk van velen om succesvoller te worden en carrière te maken, is volgens 
velen onwijs moeizaam. Naast dat er heel veel competitie is, zorgt de hiërarchi-
sche werkcultuur bij veel bedrijven ervoor dat een opwaartse sociale mobiliteit 
moeilijk te bereiken is.
Ondanks dat er veel gezinnen uit de armoede zijn gehaald in China, is de sociale 
ongelijkheid nog hoog. De rijkste 1% bezit namelijk 30% van het vermogen, 
waardoor China een van de ongelijkste landen ter wereld is.
Naast de druk op velen om succesvol te worden, is er ook veel druk om traditi-
onele waarden te volgen. Trouwen, kinderen krijgen en een eigen huis bezitten 
zijn nog steeds belangrijk in China. Ook dit blijkt voor velen haast onmogelijk en 
geeft hen nog een reden om plat te liggen.

Dit fenomeen is niet alleen 
te zien in China, maar ook 
in andere landen, waar het 
ook populairder wordt. Ook 
in andere landen is de groei 
van inkomens gestagneerd en 
bleven de kosten van de vaste 
lasten verder stijgen, waar-
door jongvolwassenen het steeds moeilijker vonden om een financieel stabiel le-
ven te leiden. Dankzij de pandemie hebben ook zij hun prioriteiten herzien en 
hebben velen gekozen om ontslag te nemen van hun baan en een meer plat-istisch 
leven te leiden.

Het Plat-isme is dus geen nieuw fenomeen en een vorm van het Plat-isme komt 
overal op de wereld voor. Velen willen ontsnappen aan het stressvolle leven met 
hoge kosten, lage inkomens en de sociale druk. 

Sushmita Manraj 



23 Boekrecensie Roman van de Drie Koninkrijken
(三國演義)

“The world under heaven, after a long period of division, must unite; after a long 
period of union, must divide”. Deze woorden komen je mogelijk bekend voor, 
want we kennen 天下 inmiddels wel van Klassiek Chinees. Dit is de zin die de 
Roman van de Drie Koninkrijken opent, wat mij betreft het beste boek ooit ge-
schreven. 120 hoofdstukken vullen het boek wat een periode van 168 tot 280 CE 
beschrijft. Van het begin van het einde van de Han-dynastie, voortgebracht door 
de daoïstische Gele Tulbanden Opstand (je kent ze misschien nog wel) tot de her-
eniging van het Chinese rijk onder de Jin-dynastie. Het boek is één van de “Vier 
Grote Klassieke Romans van de Chinese literatuur”. Het is een episch verhaal 
over hoe de Han-dynastie haar macht verliest en afbrokkelt tot meerdere konink-
rijken, tot het land weer herenigd wordt. Er komen meer dan 1000 verschillende 
personages in voor, waarvan sommige zelfs nu nog aanbeden worden. Voor ons 
is de bekendste persoon uit het boek waarschijnlijk Cáo Cāo (曹操), die we héél 
kort behandeld hebben bij het vak ‘Geschiedenis tot 1911’. Voor Chinezen zijn er 
echter bekendere helden van die tijd: kijk maar eens naar de foto van Guān Yǔ (
關羽), die ook nog eens als als god en Bodhisattva aanbeden wordt! 



24Boekrecensie Roman van de Drie Koninkrijken
(三國演義)

Verder is er veel media gebaseerd op dit boek. Bijvoorbeeld de bekende spellen 
Romance of the Three Kingdoms, Dynasty Warriors, Total War: Three King-
doms, bepaalde personages in League of Legends en ga zo maar door. Het boek 
en de periode hebben dus een gigantische impact gehad in China en zelfs ook in 
het Westen.

Maar nu even over het boek zelf, want het is niet zomaar een boekje. Over het al-
gemeen heeft het boek 1100 of meer pagina’s (750.000 karakters!). Het originele 
werk zou geschreven zijn door Luó Guànzhōng (羅貫中) en zou uitgegeven 
zijn tussen 1321 en 1323. Het werk is daarna nog meerdere keren aangepast. 
Het verhaal is een geweldige mix van historische gebeurtenissen en storytelling. 
Omdat er door het verhaal heen ontelbare zijsporen zitten, is het boek juist niet 
moeilijk om te lezen. Het blijft namelijk interessant. Zodra je het verhaal uitge-
lezen hebt, word je overladen door het besef dat je net 100 jaar aan geschiedenis 
hebt meegemaakt. Door het boek heen kom je dus talloze personages tegen, maar 
erg verwarrend is het niet. De personages zitten constant in hun eigen verhaallij-
nen. Het perspectief verandert dan ook vaak tussen personages en koninkrijken. 
De schrijfstijl van het boek is ook erg mooi, met vaak een gedicht bij bijvoorbeeld 
betekenisvolle gebeurtenissen of aan het einde van een hoofdstuk. Je voelt met 
de personages mee, je begrijpt hun verdriet, woede of blijdschap. Dit is echt heel 
knap, want je hebt dus niet echt door dat het boek zó oud is. Deze tijdloze klas-
sieker is een must-read voor de Chinese literatuur liefhebber!

Ik heb het boek zelf nooit op papier kunnen lezen. Het is verschrikkelijk moeilijk 
om een goede versie te vinden en dan is het ook nog eens geen kleine aankoop. 
Ik heb het boek meerdere keren gelezen als e-book. Als het je leuk lijkt om dit 
boek een keer te lezen, app me dan gerust of vraag het me persoonlijk. Ik kan de 
bestanden zo met je delen! Maar daarna moet je me wel vertellen wat je ervan 
vond ;)! 

Thom van der Heide



25 Chinese en Taiwanese muziek uit verschillende genres

Ben jij ook groot muziekfan, maar een beetje uitgekeken op de gebruikelijke 
popdeuntjes van 童話 en 學貓叫? Hoewel ik dit eerlijk gezegd ook gewoon flink 
grote bangers vind hoor. In dit artikel zal ik je een aantal aanraders geven om 
je gebruikelijke playlist (hopelijk :D) wat op te fleuren. Ik vind het zelf leuk 
om naar allerlei verschillende muziekgenres te luisteren, maar ik merkte dat ik 
binnen de Chinese muziek toch voornamelijk bekend ben met popmuziek. Dit 
betekent natuurlijk helemaal niet dat dat het enige is wat ze te bieden hebben! Ik 
duik dan ook speciaal voor dit artikel in de wondere wereld van muziek uit China 
en Taiwan en neem jullie graag mee. Luisteren naar muziek in het Mandarijn 
(of het Kantonees als je dat toevallig leert) is een goede en leuke manier om je 
taalvaardigheid te trainen. Daarnaast is het ook leuk om zowel allerlei nummers 
tegen te komen die dicht aansluiten bij je gebruikelijke muzieksmaak als compleet 
tegenovergestelde muziek. Ik ben terecht gekomen bij allerlei muziek met ver-
schillende stijlen en genres en heb mijn kennis over Chinese en Taiwanese muziek 
flink bijgespijkerd! Of je nou bewust naar de tekst wil luisteren óf gewoon naar 
wat goede tunes zoekt voor een feestje: het kan allemaal. Kom en luister met me 
mee!

Made In China - Higher Brothers x Famous Dex (Prod. Richie Souf)
We beginnen met een klassieker die voor velen van jullie misschien al wel bekend 
is, maar het is gewoon een heel hard nummer. Voor iedereen die er nog niet be-
kend mee is: even heel snel luisteren dus! Higher brothers is eigenlijk de eerste 
rapgroep uit China, die ook aan populariteit in het Westen gewonnen heeft. Hun 
muziek is soms kritisch op politici, maar heeft de censuur toch nog weten te ver-
mijden. Hun songteksten zijn vaak een mix van Mandarijn, Sichuanees en Engels.

Als je hiphop tof vindt, luister dan ook eens naar:
哥 - Kumachan, Popo J, 王ADEN
ARMY 軍隊 - 影子計劃
夠 - UglyZ, D.Ark

閣愛妳一擺 - EggPlantEgg
Voor liefhebbers van rock! De band EggPlantEgg bevindt zich op het snijvlak 
van pop en rock en zijn daardoor vrij toegankelijk. Vooral voor het rockgenre 
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is de muziek nog vrij rustig, wat ik zelf wel prettig vind, maar dit verschilt per 
nummer. Het is een band uit Taiwan en ze zingen in het Hokkien, waardoor dit 
nummer voor de meesten van jullie minder goed te verstaan zal zijn, maar laten 
we eerlijk zijn, dat is ook vrij lastig als het in het Mandarijn is. 

Meer rocknummers!
他們在鐵皮屋頂上奔跑 - 老王樂隊
夠愛 - Pets Tseng, 東城衛
愛上你算我賤 - NICKTHEREAL

Borderline - JADE EYES
Indie muziek is een heel breed genre en mijn favoriete 
muziek vindt ook meestal zijn oorsprong in dit genre. Vooral in Taiwan is de 
indie scene erg groot en ik kon niet ophouden met alle leuke tunes te luisteren 
die ik tegenkwam, waaronder de muziek van Jade Eyes! Mijn nieuwe favorietje! 
Wat een lekkere tune is dit. De muziek van Jade Eyes is heerlijk dromerig en 
werkt daardoor heel fijn als achtergrondmuziek tijdens studiesessies of chillings. 
Tegelijkertijd hebben ze ook meer upbeat nummers waardoor je af en toe ook 
wel even met je voeten van de vloer wil!

Voor mijn mede-indie fans:
Chakra - Mong Tong
睡不著 - 壞特 ?te

Learn To Meow (Remix) - WENGIE, Xiaofengfeng, Xiaopanpan
We sluiten af met een klassiekertje, namelijk niets minder dan de eerder ge-
noemde 學貓叫, maar dan gegoten in een prachtig techno-remix jasje. Is het iets? 
Dat mag je zelf bepalen. 

Wil jij ook heel graag naar al deze nummers (en meer!) luisteren, maar heb je 
geen zin om ze allemaal één voor één op te zoeken? Scan dan de bovenstaande 
qr-code, die je meteen meeneemt naar mijn Spotify playlist!

Eline Raukema



27 TaTanukiKi: De Grote Sojasaus Test

De Grote Sojasaus Test
Sojasaus; wie neemt het niet bij de sushi? Bij sushi wordt het vaak gecombineerd 
met gember of wasabi. Sojasaus is van origine Chinees, maar wordt vrijwel over-
al in de Aziatische keuken gebruikt. Het is gemaakt van snijbonen, geroosterd 
graan, water en zeezout. Originele sojasauzen zijn gefermenteerd met kōji, een 
schimmel die ook wordt gebruikt bij het maken van alcoholische dranken zoals 
saké. Er zijn grote verschillen tussen Chinese, Japanse en Indonesische sojasau-
zen, maar bij deze test kijken we daar niet naar. We hebben vier in Nederland 
beschikbare sojasauzen uitgekozen om uit te proberen en te beoordelen.

De test is door een onpartijdig persoon opgezet. De vier sauzen zitten in schaal-
tjes met aan de onderkant een etiket met een nummer, dat refereert naar de vier 
verschillende merken. Het jurypanel bestaat uit vier fijnproevers, vanaf nu Jury-
leden letters A tot en met D geheten.

Voor de test zijn alle vier de sauzen geproefd, geroken en bekeken, zowel 
los als met sushi. Tussen de proefsets zat een uur pauze om de smaakpapil-
len te laten rusten. De sojasauzen zullen beoordeeld worden met een sco-
re tussen de 1 en 10, beargumenteerd via de criteria van de fijnproevers.
Dan nu de uitslag van de test.

Op de laatste plek staat ABC sweet soy sauce. Dit was het oordeel van de 
jury: 
Cijfer: 3

Jurylid A: Dit is geen sojasaus, het smaakt zoetig in plaats van zoutig en lijkt meer op 
ketjap manis. Ook met sushi vonden we het geen lekkere combinatie.
Jurylid C: Bah, het is alsof ik suikerklontjes eet, terwijl je zout verwacht. 
Zeker niet aan te raden als je lekkere, vertrouwde sojasaus wilt eten.

Op nummer drie staat Lee Kum Kee premium donkere sojasaus.
Cijfer: 4

Jurylid B: Een zware saus en donker van kleur. Ik vind het niet passen bij 
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de sushi; daar hoort naar mijn mening een lichtere saus bij. De nasmaak is heftig en blijft 
lang hangen.. Verder is het super zout. Deze scoort voor mij niet hoog.
Jurylid C: Lekker zout, stevig en een beetje stroperig. Het is niet super geweldig, maar het 
is ook niet slecht. Ik zou het wel eten.

Saitaku Sushi Soy Sauce is geëindigd op de tweede plaats.
Cijfer: 6

Jurylid A: Proeft als een basis sushi saus. Daarmee bedoel ik dat het prima 
smaakt, maar het niet super speciaal is. Verder heb ik er ook niet echt een 
opmerking over.
Jurylid D: Ik vind deze saus lekker. Het is zoutig, maar niet te zout en dat vind ik fijn 
met sushi.

En de winnaar is geworden, tromgeroffel…  Kikkoman sojasaus.
Cijfer: 7.5

Jurylid A: Een saus die meerwaarde geeft aan de sushi. Duidelijk een saus 
waar meer van gemaakt is door er wat extra’s aan toe te voegen.
Jurylid B: Prima saus, geen vervelende nasmaak. Wat mij betreft zou het nog 
iets zouter mogen zijn.
Jurylid C: Lekker zout, goed vloeibaar, dipt prettig en combineert uitstekend 
met de sushi. Los van de sushi vond ik het echter wat minder lekker.
Jurylid D: Volgens mij is dit de bekendste sushi saus, want ik herken deze smaak. Ik vind 
het erg lekker.

Hoewel smaken verschillen, was het jurypanel aardig overeenkomstig in hun oor-
deel. De test was super gezellig en zeker voor herhaling vatbaar. Er zijn immers 
nog vele sojasauzen die we nog niet hebben geproefd...

Sarah Dorland



29 Interview met Aholi So
 Elke KMK interviewen wij iemand van onze opleiding. Deze keer is Aholi So aan 
zet! Aholi is al lange tijd een bekende van de opleiding. Hij was penningmeester 
van SVS in 2017-2018, verzorgt al lange tijd de lessen Kantonees en is nu twee 
jaar student-assistent Mandarijn! Reden genoeg voor een interview dus.

1. Waar heb je je de afgelopen tijd mee bezig gehouden binnen Chi-
nastudies?
Momenteel werk ik als student-assistent bij Chinastudies en geef ik mandarijn 1a 
en 1b. Ik doe dat samen Joren, Ans, Stein en Koen. Vorig jaar deed ik dat ook en 
ik vind het super leuk!
Daarnaast gaf ik ook nog Inleiding huidig China B samen met Florian Schneider. 
Verder geef ik ook al een flinke tijd lessen Kantonees via SVS. Elk jaar kom ik zo 
weer nieuwe mensen tegen, met een Kantonese achtergrond of totaal niet. Het is 
altijd een plezier om mensen te treffen die hier geïnteresseerd in zijn. 

2. Hoe bevalt het om student-assistent te zijn binnen de opleiding?
Ik begon twee jaar terug ongeveer met het idee: ik wil lesgeven aan de universi-
teit omdat ik het lesgeven in Kantonees al leuk vond. Voordat ik begon met het 
lesgeven van Mandarijn deed ik de educatieve minor van het ICLON, waardoor 
ik ook een tweedegraads lesbevoegdheid heb gekregen en dus les kan geven aan 
de onderbouw van de middelbare school. Zo ben ik er samen met mijn ervaring 
Kantonees lesgeven ingerold.
Ik kan grammatica misschien niet zo goed uitleggen als Ans of Joren, maar waar 
ik wel goed in denk te zijn is de lesstof uitleggen in leerlingentaal. Verder vond 
ik het eerst best spannend, soms lopen de lessen bijvoorbeeld uit omdat ik de tijd 
niet goed kan managen. Andere keren stelt een student mij een vraag die mij ook 
tot nadenken zet en waarop ik misschien niet direct een antwoord op kan geven. 
Dan zoek ik het uit en kom ik er later op terug. 

Nu ik al een tijdje student-assistent ben weet ik wel beter wat nou goed en leuk 
lesgeven is. Je kunt bijvoorbeeld altijd het antwoord voorzeggen, maar het is 
ook goed om studenten even aan het nadenken te zetten. Verder probeer ik ook 
structuur aan te brengen in mijn lessen door in mijn powerpoints constant aan te 
geven waar we op dat moment mee bezig zijn en wat het hoofddoel is van de les. 
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Daarom zie je ook altijd een balk onder in mijn powerpoints die uitlegt waar we 
op dat moment mee bezig zijn.

3. Hoe is het om research-masterstudent te zijn? Is het zwaar, wie zou 
je het aanraden?
In het eerste semester was het echt lastig om die switch te maken. Toen hoorde ik 
ook van veel mensen dat mensen last hadden van het ‘imposter-syndroom’. “Ben 
ik de enige die het moeilijk vindt?”
Een master is namelijk echt andere koek, of het nou de gewone of de research-
master is, er wordt echt veel meer van je verwacht. Men verwacht dat je alles 
hebt begrepen van de bachelor. Het is ook een andere manier van denken en 
studeren. De researchmaster doet daar nog een schepje bovenop. In Leiden is de 
researchmaster eigenlijk een beetje vastgeklampt aan PhD-kandidaten. 

Tijdens dat eerste semester deed ik ook nog een extra vak, en gaf ik Mandarijn. 
Nou dat was echt zwaar kan ik je vertellen. Ik had pas vrije tijd in de eerste week 
van februari, en dat maar één week. De opleiding zelf is best wel goed en wordt 
ook constant verbeterd. Als je eraan denkt om onderzoeker te worden, dan is 
het echt de keuze voor jou. Je hebt hier een breed keuzepakket, je kunt je eigen 
richting opgaan, je kunt nog steeds taallessen nemen en vakken nemen van buiten 
de universiteit. Voor de uiteindelijke scriptie krijg je wel ruim de tijd om voor-
bereidend onderzoek te doen. Je kunt daarvoor ook naar het buitenland gaan! Als 
je zin hebt om te zweten voor je eigen originele onderzoek, dan raad ik het zeker 
aan. Vind je onderzoek verschrikkelijk? Dan zou ik het zeker niet doen!

4. Waar gaat je eindscriptie over?
Mijn these gaat over Kantonese diaspora. “Given that Mandarin is becoming more 
important, how do Cantonese heritage speakers regard Cantonese?”
Mijn idee is dat Mandarijn steeds belangrijker wordt waardoor men eerder ge-
neigd is om Mandarijn te leren dan zijn eigen Chinese taal. Andere Chinese talen 
worden daardoor verruild voor het Mandarijn. Ik ben benieuwd hoe dat zit bin-
nen de Kantonese overzeese gemeenschap. Deze kwestie speelt bij veel Chinees-
talige gemeenschappen, maar ook bij bijvoorbeeld de Turkse of Marokkaanse 
gemeenschap. Wat hierbij belangrijk is, is de ‘language attitude’ naar het Kan-
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tonees. Zulke talen zijn ‘heritage languages’, talen die in het woonland niet de 
landstaal zijn.
Ik vind het persoonlijk belangrijk dat het Kantonees blijft leven zolang men daar 
waarde aan hecht. Het probleem is dat met de teloorgang van een ‘heritage lan-
guage’ het steeds moeilijker wordt voor mensen die hun heritage language wél 
willen leren om aan de middelen te komen om hun taal te leren. Dit is grofweg 
wat ik uiteen stel in mijn master thesis. 
Na deze master thesis wil ik mijn onderzoek voortzetten binnen een PhD-traject. 

5. Waar komt je passie voor het Kantonees leren vandaan?
Ik spreek van huis uit Kantonees, en zat op een Kantonees-Chinese zaterdag-
school. Ik vond dat toen vreselijk, en stopte er ook mee na een tijdje. Ik liep dus 
heel lang met het idee rond dat ik niks van Kantonese les moest hebben. Tege-
lijkertijd zag ik mijn basisschooldocent die wel leuk les kon geven. Soms vind je 
een vak niet leuk omdat de manier van lesgeven je niet trekt of omdat de docent 
je niet ligt. Later tijdens mijn HBO groeide de bewustwording dat Kantonees en 
Chinees toch totaal anders zijn en ontstond ook meer interesse naar mijn roots. 
De geschreven taal die wij leren met Mandarijn is nagenoeg gelijk aan het ge-
sproken Mandarijn, maar voor andere Chinese talen ligt dat toch anders. In het 
Kantonees is wat je schrijft namelijk niet wat je spreekt. Als kind had ik hier geen 
benul van. Stel je voor dat we Nederlands spreken maar het Duits als schrijftaal 
hadden. Ich is dan ik. Dat is dan wat je krijgt als je Kantonees schrijft met Chinese 
karakters. Het komt niet helemaal overheen met wat je zegt.
Toen ik met Chinastudies begon, wilde ik wel mijn Kantonees op peil houden om 
nog te kunnen praten met mijn Kantonese familie, specifiek mijn grootouders. 
Ik wilde voorkomen dat ik een woord in het Kantonees niet zou kennen dat ik 
wel in het Mandarijn ken. Dus ik stelde mezelf de eis om minimaal net zo veel 
Kantonees te kunnen spreken als Mandarijn.

De Chinese talen zijn zo divers, er is meer dan alleen maar het Mandarijn. Des-
ondanks vind ik het echt een pluspunt als studenten meer kennen dan alleen het 
Mandarijn. Het komt ook van pas, wanneer je bijvoorbeeld klassiek Chinees aan 
het leren bent. Ik vind dat de universiteit die diversiteit moet omarmen. De ken-
nis van de Chinese talen, culturen en regio’s komt het alleen maar ten goede. Ik 
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vind het ook leuk van huis uit Chineestalige studenten in de les te hebben. Ik hoop 
dat ze dan zien dat hun eigen Chinese taal geen dialect is, maar dat het op zichzelf 
staat. Een dialect geeft namelijk vaak aan dat er iets hiërarchisch sterkers is.

6. Hoe houd jij je Chinees bij en blijf je je taalkennis ontwikkelen?
Ik kijk gewoon youtubevideo’s. Chinese anime, kookvideo’s of series. Nu kan ik 
dat eindelijk zonder ondertitels. Spreken bijhouden of verbeteren blijft wel las-
tig. Ik probeer zoveel mogelijk te spreken met mijn Chinese of Taiwanese vrien-
den. Voor schrijven probeer ik wel meer tijd vrij te maken maar op dit moment 
is dat heel lastig. Dus het is nu vooral mediaconsumptie en praten met vrienden.
Je kunt het ook opzoeken, ik geef bijles aan een kind van Chinese ouders, dus met 
hen praat ik dan ook een woordje Chinees.

7. Ik weet dat je vroeger fanatiek gamer was, wat was toen je favorie-
te game en speel je nog steeds?
Ik speelde van kinds af aan heel veel games. Ik speelde veel Soldier Front, een 
first person shooter (waar ik ook veel geld aan heb uitgegeven). Cabal, een 
MMORPG. Alles wat ik speelde was free-to-play. Tijdens mijn opleiding ac-
countancy begon ik aan SMITE, een MOBA, dat speelde ik wel regelmatig tot aan 
mijn penningmeesterschap. 
Nu heb ik helaas geen tijd meer om te gamen. Sinds 2017 ben ik er dus eigenlijk 
mee gestopt. Op Taiwan ben ik echter door Lucas geïnfecteerd geraakt met Ma-
gic: The Gathering (MTG), met als setup commander, super leuk om één of twee 
keer per maand te spelen met vrienden.

8. Noem het gekste wat je ooit hebt meegemaakt in je leven.
Het is niet echt gek maar eerder wel een soort openbaring. Ik has les van Wang-la-
oshi en we leerden klokkijken. Ik dacht dat ik het wist maar het was anders. Ze 
vroeg mij hoe laat is het? Ik zei: “十點四”. In het Kantonees betekent dat 10:20, 
omdat de wijzer op de 4 staat. De hele klas dacht: “wat is dit, wat doe je?” Dat 
was echt een mind-blowing moment. Dat blijft me nog steeds bij.

Remy Zoutman
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34Gaberij
“Jullie hebben recht op een kwartier pauze. Anders 
hoor ik daar weer gezeur over in de KMK.”

“…een heel mooi geschiedenisboek. Hopelijk geven 
jullie het door aan jullie kleinkinderen… Of de zwer-
ver op de hoek van de straat.”

“Het volk houdt van baren, baren! Baren!”

“Vreesde, dus met dte.”

“Onderwerp koning, want ja, er moet toch iemand vis 
eten.”

“Songnees, dat staat ongetwijfeld niet in de Van Dale.”

“之 deed iemands ogen niet glinsteren: “Als we stil 
zijn, horen we ergens in een hoekje Paul van Els hui-
len.”

“Ik heb geen ervaring met het baren van kinderen.”

“Er waren kinderen, totdat die hond langskwam.”



35  Quotes
1. Hsieh 老師: “吃豆腐 is when you like to touch people.”
 Julia: “Daar zijn ze bij The Voice of Holland heel goed in.”
2. Shandy: “Ik zou een kip wel aanvallen, maar niet een dode.”
3. Thom: “Wat is een Doja Cat?”
4. Sjoerd: “Dit is een parkiet, toch?”     

Sjoerd: “Ja, maar het kan ook een uil zijn. Hij heeft ogen.”
5. Sean: “There is only one way, that’s the 無為.”
6. Shandy: “Ik ben niet caucasian, dan heette ik iets van Tessa van der 

Sloot.”
7. Catelijne: “Two flies in one slap.”
8. Jan: “Ik ben een enorme smurf met groengele lippen en een Lap-

ras lichaam.”
9. Gabriël: “哈哈，他没有游戏!”
10. Coen: “Mijn buikhaar ziet eruit als een leger van galopperende 

garnalen!”
11. Marjella tijdens schilderworkshop: “Artist?”
 Zheng: “More like autist.”
12. Anne-Sytske Keijser: “Als iets verboden is in China, willen wij het 

heel graag zien!”
13. Lennart: “Hoe hebben jullie zoveel Vrienden van SVS kunnen re-

gelen?”
14. Shandy: “Ik heb vrienden.”
15. Lilou ziet cijfers op het bord: “Is dat braille?”
16. Maarten: “Een van de standard confucianistische values is: ‘bros 

before hoes’.”



 
 
 

 


